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Kultūras jautājumu komitejas  sēdes protokols 
Dienvidkurzemes novads, Grobiņa, Lielā iela 54, 1.stāva zāle 

 
10.04.2025. Nr. 4 
 
 
Sēde sasaukta 2025. gada 10. aprīlī plkst. 12:00 
Sēde sākta 2025. gada 10. aprīlī plkst. 12:09 
Sēde slēgta plkst. 13:53 
 
Sēdē piedalās 3 komitejas locekļi: 
Klātienē: Linards Tiļugs, Laila Roga, Gundars Sisenis 
 
Sēdē piedalās: 
Klātienē: Ģirts Osis, Evija Farbotko, Kristīne Feldmane, Inta Šoriņa, Gundars Venens, 
Līga Jučere, Andris Jankovskis, Raivis Kalējs, Andrejs Radzevičs, Raimonds Reinis, 
Jānis Veits, Uldis Vārna 
Attālināti:  Velta Feodorova, Aigars Evardsons, Kintija Krauze, Inga Ratniece, Ilze Elbere 
 
Sēdē nepiedalās 2 komitejas locekļi: Sandris Bēča, Patricija Andersone. 
 
Sēdi vada Linards Tiļugs 
 
Sēdi protokolē Agnese Muzikante 
 
Sēdes veids: atklāta. 
 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā. 
 
Sēdes darba kārtība: 
 

1. Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības iestādes “Dienvidkurzemes novada 
bibliotēka” nolikuma apstiprināšana 

 

Papildus jautājumi: 
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2. Par grozījumiem līgumā Nr. DKN/2023/4.7/928-SAIMN, kas noslēgts starp 
Dienvidkurzemes novada pašvaldību un Nodibinājumu “Nodibinājums Liepāja 
2027” 

3. Par “Dienvidkurzemes novada bibliotēka” stratēģijas, krājuma politikas un 
lietošanas noteikumu apstiprināšanu 

Komitejas priekšsēdētājs Linards Tiļugs informē par iesniegtiem papildus 
jautājumiem. 

Iesniegts 1.priekšlikums:  

Iekļaut darba kārtībā 2. punktu (lēmuma projekts DKN/2025/2.1/346 "Par 

grozījumiem līgumā Nr. DKN/2023/4.7/928-SAIMN, kas noslēgts starp 

Dienvidkurzemes novada pašvaldību un Nodibinājumu “Nodibinājums Liepāja 

2027”"). 

Balsojums par priekšlikumu: 

"PAR"  -  3 (Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

1.priekšlikums pieņemts. 
 
Iesniegts 2.priekšlikums:  

Iekļaut darba kārtībā 3. punktu (lēmuma projekts DKN/2025/2.1/338 "Par 

“Dienvidkurzemes novada bibliotēka” stratēģijas, krājuma politikas un lietošanas 

noteikumu apstiprināšanu") 

Balsojums par priekšlikumu: 

"PAR"  -  3 (Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

2.priekšlikums pieņemts. 
 

Linards Tiļugs iesniedz 3.priekšlikumu:  

Jautājumu "Par grozījumiem līgumā Nr. DKN/2023/4.7/928-SAIMN, kas noslēgts 
starp Dienvidkurzemes novada pašvaldību un Nodibinājumu “Nodibinājums 
Liepāja 2027” izskatīt kā pirmo darba kārtības jautājumu. 
  

Balsojums par priekšlikumu: 

"PAR"  -  3 (Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

3.priekšlikums pieņemts. 
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2.§ 
Par grozījumiem līgumā Nr. DKN/2023/4.7/928-SAIMN, kas noslēgts starp 

Dienvidkurzemes novada pašvaldību un Nodibinājumu “Nodibinājums Liepāja 
2027” 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 04m 14s 
 

Linards Tiļugs - Piesaka darba kārtības jautājumu "Par grozījumiem līgumā 
Nr. DKN/2023/4.7/928-SAIMN, kas noslēgts starp 
Dienvidkurzemes novada pašvaldību un Nodibinājumu 
“Nodibinājums Liepāja 2027”". 

- Saka, ka ceļš līdz šīs dienas sēdei, kur tiek apspriesti 
grozījumi līgumā starp Dienvidkurzemes novada 
pašvaldību un nodibinājumu "Liepāja 2027", nav bijis 
viegls, taču šobrīd viņš ir gandarīts par sasniegto progresu. 

- Uzsver, ka tagad labāk saprot nodibinājuma darbību un 
struktūru, nekā tas bija pirms dažiem mēnešiem un cer, ka 
diskusija palīdzēs izveidot atklātu un skaidru turpmāko 
sadarbību. 

- Aicina nodibinājuma “Liepāja 2027” valdes locekli Intu 
Šoriņu izteikties. 

 

Inta Šoriņa - Stāsta par nodibinājumu Liepāja 2027, kas darbojas jau 
gandrīz divus gadus. Projekts “Eiropas kultūras 
galvaspilsēta” tika uzsākts no nulles, veidojot jaunu 
komandu, procesus un finansējumu. Pirmajos divos gados 
galvenais uzdevums bija veidot attiecības un veikt 
nepieciešamos soļus. 2023. gadā tika izstrādāta stratēģija 
sadarbībai, un šogad prioritāte ir finansējuma 
piesaistīšana. Uzsver, ka 2024. gadā sāksies praktiskā 
īstenošana – līgumi, producēšana, vietu rezervēšana. 
2026. gada sākumā būs jāprezentē programma 
sabiedrībai. Programma tiek veidota, sadarbojoties gan ar 
pašvaldībām, gan Eiropas Komisiju, kā arī citiem 
partneriem. 

- Paskaidro, ka 45% no programmas satura īstenos pamata 
partneri, 20% tiks īstenoti atvērtos konkursos, un pārējo 
veiks nodibinājums Liepāja 2027 ārpakalpojumu ceļā. Lai 
gan laika ir maz, tiek turpināts darbs pie kvalitatīvas 
programmas īstenošanas. Viņi aktīvi meklē finansējuma 
iespējas, tomēr trūkst cilvēkresursu, lai veidotu projektus, 
tāpēc fokusējas uz lielo programmu. 

- Uzsver, ka, ja iespējams iegūt finansējumu bez 
priekšfinansējuma, viņi ir gatavi piedalīties. Ja 
nepieciešams līdzfinansējums, skatīsies, vai tas atbilst 
programmas mērķiem. Sadarbība ar vēstniecībām un 
reģionālajiem partneriem ir būtiska, lai veicinātu kultūras 
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piekļūstamību un iesaisti dažādās auditorijās, piemēram, 
cilvēkiem ar invaliditāti, senioriem un bērniem. 

- Stāsta, ka programma būs jāprecizē pēc maija, kad būs 
apstiprināti partneru projekti. Galvenie notikumi būs 
Atklāšana Liepājā janvārī, Ziemeļu saulgrieži reģionā un 
Eiropas Kantāte ar 2500 dziedātājiem. Tāpat būs īpaša 
programma kultūras gardēžiem, un tiks uzsvērta 
sabiedrības līdzdalība, lai iedzīvotāji ne tikai vērotu, bet arī 
piedalītos. Lai veicinātu Eiropas piederību, 9. maijā būs 
svinēta Eiropas diena Liepājā, Dienvidkurzemē un Kuldīgā 
Pašlaik nav īpašu valsts programmu kultūras 
infrastruktūras uzlabošanai, taču uzsvērts, ka Eiropas 
kultūras galvaspilsētas titula izmantošana var palīdzēt 
piesaistīt resursus un uzlabot infrastruktūru. 

 

Linards Tiļugms - Izsakās, ka saprot, kāpēc radās pārsteigums, jo parasti 
deputāti pieņem budžetu un no tā vadās. Taču šajā 
gadījumā “grāmata” ar tematiskajiem groziem ir pamats 
Eiropas kultūras galvaspilsētas titulam, tāpēc jaunas 
idejas jāiekļauj esošajā programmā, nevis jāmaina kursu. 
 

Inta Šoriņa - Atgādina, ka sākot ar lielu entuziasmu, viņi uzsāka 
procesu, taču tagad svarīgi ir ievērot solījumus partneriem. 
Jaunas idejas var tikt iekļautas, tomēr tās jāsaskaņo ar 
esošajām programmām un finansējuma iespējām. 
 

Raimonds Reinis - Jautā, kā būs sadalīts budžets, piemēram, kopienu 
programmā. 
 

Inta Šoriņa - Skaidro, ka līdzekļi tiks novirzīti projektiem, un papildus 
būs valsts līdzfinansējums. Lēmumi par pamata 
partneriem vēl jāpieņem, un sadarbība turpinās līdz 2027. 
gadam. 
 

Kristīne Feldmane - Piemin projektu “Ziemeļkurzemes dārgakmeņi”, kas ietver 
koncertus ar Vaska, Ešenvalda un Rimbenieka mūziku. 
2026. gadā tiks svinēta Vaska 80 gadu jubileja. 
 

Laila Roga - Jautā, vai koncerti būs bez maksas. 
 

Inta Šoriņa - Atbild, ka cik iespējams, koncerti būs bez maksas. Viņi 
meklē veidus, kā nodrošināt piekļuvi arī attālos novados, 
izmantojot tiešraides un ekrānus pilsētvidē. 

- Saka, ka ir sastādīts detalizēts finanšu plāns trīs gadiem, 
un valsts finansējums pārsniedz pašvaldības 
līdzfinansējumu. 

- Par biļetēm un ielūgumiem saka, ka biļetes būs 
nepieciešamas, lai nodrošinātu kārtību un kvalitāti.  
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 Sēdes norisies laikā: 
 

- apspriesta iespēja ieviest arī bezmaksas apmeklējumu ar 
iepriekšēju pieteikšanos, lai izvairītos no nekontrolēta 
cilvēku pieplūduma. 

- precizēta pašvaldības adrese un pievienoti tehniskie 
pielikumi pirms balsojuma 

- ierosināts ieviest regulāras tikšanās ar nodibinājumu, lai 
nodrošinātu savlaicīgu informāciju. 

- Kultūras jautājumu komiteja atbalsta vienošanās 
grozījumus un ierosina pārskatīt maksājumu dalīšanu 
nākamajos gados, uzsverot nepieciešamību pēc ciešākas 
komunikācijas. 

 
Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  3 (Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

NOLEMJ: 

Atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem līgumā Nr. 
DKN/2023/4.7/928-SAIMN, kas noslēgts starp 
Dienvidkurzemes novada pašvaldību un Nodibinājumu 
“Nodibinājums Liepāja 2027”" ar labojumiem un virzīt uz 
domes sēdi. 

 

Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 01h 26m 56s 

 

1.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības iestādes “Dienvidkurzemes novada 

bibliotēka” nolikuma apstiprināšana 
 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 01h 28m 53s 
 

Linards Tiļugs - Piesaka darba kārtības jautājumu "Par Dienvidkurzemes 
novada pašvaldības iestādes “Dienvidkurzemes novada 
bibliotēka” nolikuma apstiprināšana". 

 

Līgai Jurčere - Skaidro, ka 14. un 15. maijā, Dienvidkurzemes novadā 
notiek akreditācija 17 bibliotēkās, un uz šo laiku ir 
jāizstrādā jauni dokumenti, kas jāiesniedz arī Kultūras 
ministrijā. Viens no šiem dokumentiem ir nolikums, kurā ir 
jāveic izmaiņas, sākot ar juridisko adresi, jo tā ir 
mainījusies. Jāiekļauj punkts par bibliotēku darbības 
uzsākšanu, kas palīdzēs vieglāk piesaistīt bibliotēkām 
finansējumu. Jāiekļauj punkts, kas norāda, ka galvenie 
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bibliotekāri veic arī klientu apkalpošanas funkcijas. Jāveic 
izmaiņas darba līgumos starp bibliotēkas darbiniekiem.  

- Saka, ka nolikumu skatījusi un kopā ar viņu pārbaudījusi 
reģionālās bibliotēkas direktore Ilga Erba un viņas 
vietniece un metodiskā koordinatore.  
 

Linards Tiļugs - Jautā, vai kolēģiem ir kādi jautājumi vai ierosinājumi par 
nolikumu, bet neviens neizsaka iebildumus un debatē 
nepiedalās. 

 

Aigars Evardsons - Izsaka dažus ieteikumus. Pirmkārt, viņš norāda uz 
nolikuma 26. punktu, kur ir norādīts, ka bibliotēkas vadītāja 
prombūtnes laikā tās vadītāja pienākumus veic Kultūras 
pārvaldes vadītājs. Uzskata, ka tas ir neskaidrs un 
jāprecizē.  

- Norāda uz 29. punktu, kur ir formulējums, kas neatbilst 
Darba likumam, jo tajā ir noteikts, ka bibliotekārs pieņem 
darbā un atbrīvo no darba Kultūras pārvaldes vadītāju. 
Saskaņā ar Darba likumu šos pienākumus vajadzētu veikt 
iestādes vadītājam, jo bibliotēka ir iestāde.  

- Iesaka pārskatīt 30. punktu, kas attiecas uz bibliotēku 
darbinieku pienākumiem, un uzsver, ka šos pienākumus 
nevajadzētu noteikt Kultūras pārvaldei, bet gan iestādes 
vadītājam. 
 

Linards Tiļugs - Aicina šos ieteikumus nofiksēt protokolā, un līdz domes 

sēdei tie tiks pārskatīti un koriģēti. 

- Norāda uz nolikuma projekta 19.punktu, kura noformējums 

šķiet dīvains, un lūdz pārskatīt šo tehnisko jautājumu, lai 

numerācija atbilstu pieņemtajiem standartiem. 

- Uzsāk balsošanu un lūdz kolēģus balsot par šo lēmuma 

projektu ar attiecīgajiem labojumiem. 

 
Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  3 (Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

NOLEMJ: 
Iesniegt lēmuma projektu "Par Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības iestādes “Dienvidkurzemes novada bibliotēka” 
nolikuma apstiprināšana" 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 01h 35m 57s 
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3.§ 
Par “Dienvidkurzemes novada bibliotēka” stratēģijas, krājuma politikas un 

lietošanas noteikumu apstiprināšanu 
 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 01h 36m 01s 
 

Linards Tiļugs - Piesaka darba kārtības jautājumu "Par “Dienvidkurzemes 
novada bibliotēka” stratēģijas, krājuma politikas un 
lietošanas noteikumu apstiprināšanu". 

 

Līga Jurčere  - Skaidro, ka iepriekš vienota stratēģija visām bibliotēkām 

nav bijusi – katrā bijušajā novadā spēkā ir bijuši savi 

dokumenti, kas vēl joprojām ir aktuāli līdz brīdim, kad 

notiek akreditācija. Šobrīd ir izstrādāta vienota un 

pārskatīta stratēģija visām Dienvidkurzemes novada 

bibliotēkām un to filiālbibliotēkām. Līdz ar stratēģiju tiek 

pievienoti arī akreditācijai nepieciešamie dokumenti – 

lietošanas noteikumi, kas ir publiski pieejami ikvienā 

bibliotēkā un domāti lasītājiem, lietotājiem, apmeklētājiem, 

kā arī krājuma organizācijas politika, kas nosaka 

bibliotēkas darbības kārtību attiecībā uz krājumu – tā 

komplektēšanu, uzglabāšanu un izmantošanu. 

 

Gundars Sisenis - Uzdod jautājumu, vai stratēģija tiek veidota kopā ar visiem 

bibliotekāriem, atsaucoties uz iepriekšēju sanāksmi, kurā, 

pēc viņa teiktā, izskanējuši daudz priekšlikumu. 

 

Līga Jurčere - Atbild, ka priekšlikumu neesot bijis daudz un lielākā daļa 

darba balstās uz viņas pieredzi. 

- Uzsver, ka katru gadu bibliotekāri raksta pārskatus, kuros 

iekļauj paveikto, vēlamo nākotnē, kā arī statistiku. 

Balstoties uz šiem datiem, tiek veidots kopējais redzējums. 

- Piebilst, ka, ilgstoši strādājot šajā nozarē, labi pārzina gan 

pagastus, gan pilsētas, to iespējas un vajadzības. 

Stratēģijā tiek ņemta vērā vietējā specifika – mazākos 

pagastos pasākumu skaits var būt 1–2 gadā, kamēr 

lielākās pilsētās tas sasniedz 3–5. Tāpat tiek noteikts, kā 

tiek komplektēts un uzglabāts krājums – piemēram, cik ilgi 

tiek glabāta periodika.  

- Norāda, ka bibliotēkām nav jābūt kā krātuvēm, un tas arī 

tiek ņemts vērā. 
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- Atklāj, ka stratēģijā iekļauta sabiedrības iesaiste – līdzīgi 

kā Liepājā, arī Dienvidkurzemes novadā iedzīvotāji ir 

aicināti iesūtīt savus priekšlikumus. Piemēram, izskan 

idejas par grāmatu apmaiņas kastēm mazākos pagastos. 

Stratēģijā iekļauta arī klientu apkalpošanas centru 

apvienošana ar bibliotēkām, lai nodrošinātu ērtāku piekļuvi 

pakalpojumiem.  

- Uzsver nepieciešamību atjaunot datortehniku, lai 

iedzīvotāji – gan pilsētās, gan pagastos – varētu izmantot 

kvalitatīvākus pakalpojumus. 

 

Laila Roga - Izsaka bažas par to, ka krājuma komplektēšanas sadaļā 

minēti konkrēti piegādātāji – piemēram, "Zvaigzne ABC", 

"Globuss".  

- Norāda, ka šāda specifikācija var ierobežot, jo laika gaitā 

izdevniecības mainās un iepirkumu kārtība var tikt 

pārskatīta.  

Līga Jurčere - Skaidro, ka šobrīd sadarbība notiek tikai ar šiem 

piegādātājiem, jo ar citiem nav izveidoti līgumi. Pirms 

iepirkumiem tiek veiktas aptaujas bibliotēkās, un tikai tad 

tiek pieņemti lēmumi par sadarbību. Piekrīt, ka stratēģijā 

iespējams formulējumu padarīt vispārīgāku, piemēram, 

norādot, ka sadarbība notiek atbilstoši spēkā esošajiem 

iepirkuma nosacījumiem. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  3 (Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

NOLEMJ: 
Atbalstīt lēmuma projektu "Par “Dienvidkurzemes novada 
bibliotēka” stratēģijas, krājuma politikas un lietošanas 
noteikumu apstiprināšanu" un vizīt uz domes sēdi. 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 01h 43m 04s 

 
 
Kultūras jautājumu komitejas priekšsēdētājs Linards Tiļugs 
 
 
Komitejas sekretārs Agnese Muzikante 
 


